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§  113  

Val av justerare 

Beslut 
Johanna Kvist (S) valdes till justeringsperson. 

- - - - - 
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§  114 KFKS-2024-00001 

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner återrapporterade delegationsbeslut. 

Sammanfattning av ärendet 
 

Ärende 
 

Bilaga 
 

Besluts-
fattare 

Datum 
 

1.  Beslut om certifikatupplåning 
20240322-20240620 KFKS 2024-
00418 

 Finanschef 2024-03-20 

2.  Överklagan av Länsstyrelsen i 
Stockholm läns beslut om att 
förbjuda grundvattenbortledning 
utan tillstånd längs Värmdövägen i 
Nacka kommun  

KFKS 2018-00430 

1. 
Överklagan 

2. 
Länsstyrelse
ns beslut 
den 11 mars 
2024 

Kommunstyr
elsens 
ordförande 

2024-04-02 

3.  Återrapportering av  

delegationsbeslut kränkande  

behandling, trakasserier och 
sexuella  

trakasserier februari 2023 

KFKS 2024-00464 

 Utbildningsstr
ateg Välfärd 
skola 

2024-04-05 

4.  Ansökan om lantmäteriförrättning 
Björknäs 1:1 

KFKS-2024-00466 

Ansökan Markingenjör, 

Fastighetsenh
eten 

2024-04-05 
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5.  Medgivande i ledningsrättsåtgärd 
Velamsund 

KFKS-2024-00327 

Medgivande Markingenjör, 

Fastighetsenh
eten 

2024-04-05 

6.  Upplåning obligationer KFKS 
2024-00471, KFKS 2024-00472 

 Ekonomi och 
finansdirektör 

2024-04-08 

7.  Komplettering till anmälan enligt 
lex Sarah, NSC Sofiero 
KFKS 2024-00330 

Bilaga 1 – 
Begäran om 
kompletterin
g från IVO 
Bilaga 2 – 
Komplettera
nde 
utredning 

Produktionsdi
rektör, 
Välfärd 
samhällsservic
e 

2024-04-09 

8.  Lex Maria, NSC Sofiero 
KFKS 2024-00476 

Bilaga 1 – 
Anmälan 
enligt lex 
Maria. 
Hämtas i 
Ciceron, 
ärendenum
mer KFKS 
2024-00476 

Medicinsk 
ansvarig 
sjuksköterska, 
MAS, Välfärd 
samhällsservic
e 

2024-04-09 

9.  Återkallande av del av 
överenskommelse om 
fastighetsreglering 

KFKS 2018-00394 

Bilaga 1 
Återkallande 
- 
överenskom
melse 

Projektledare 2024-04-10 

10.  Avtal om arrende för 
restaurangverksamhet på 
fastigheten Älta 10:1 

KFKS 2024-00188 

Bilaga 1. 
Arrendeavtal 
A202101-
001 

Gruppchef, 
Fastighetsenh
eten 

2024-04-10 

11.  Tilldelningsbeslut i upphandling 
av komplettering av 

 Planarkitekt 2024-04-10 



 
10 (61) 

 6 maj 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

dagvattenutredning, detaljplan för 
Henriksdalsbacken 

KFKS 2024-00483 

12.  Förändring av beslutsattestanter 
inom produktions- område 
Välfärd samhällsservice från 10 
april 2024 

KFKS 2023/01125 

 Produktionsdi
rektör, 
Välfärd 
samhällsservic
e 

2024-04-09 

13.  Yttrande över remiss - om 
Boverkets förslag till föreskrifter 
om aktsamhet vid planering och 
utförande av bygg-, rivnings- och 
markarbeten 

KFKS 2024-00615 

Bilaga 1. 
Yttrande 

Bilaga 2. 
Tjskr 

Ordförandebe
slut 

2024-04-10 

14.  Anlitande av konsult inom ramen 
för beslutade investerings- och 
exploateringsåtgärder 

Bilaga 1. 
Avropsavtal 

Planarkitekt 2024-04-19 

15.  Återkallande av del av 
överenskommelse om 
fastighetsreglering 

KFKS 2021-00960 

Bilaga 1. 

Återkallande 
– 
överenskom
melse 

Projektledare 2024-04-23 

16.  Uppdatering av 
kommungemensam 
informationshanteringsplan för 
ekonomiprocessen 

KFKS 2024-00497 

Bilaga 1. 
Information
shanteringsp
lan för 
ekonomipro
cessen 

Enhetschef, 
Juridik- och 
kanslistaben 

 

2024-04-19 

17.  Beslutsattestanter balanskonton 
2024 KFKS 2024-00501 

 Stadsdirektör 2024-04-23 
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18.  Avtalsservitut stödmur KFKS-
2017-900 

Bilaga 1. 
Servitutsavta
l 

Projektchef 
exploatering 

2024-04-29 

19.  Avtalsservitut spill- och 
dräneringsledning   KFKS-2017-
900 

Bilaga 1. 
Avtalsservit
ut 

Projektchef 
exploatering 

2024-04-29 

20.  Förändring_beslutattestanter_Välf
ärd_skola_2024_04_26 

 Produktionsdi
rektör, 
Välfärd skola 

2024-04-28 

21.  Förändring_beslutattestanter_Välf
ärd_samhällsservice_2024_05_01 

KFKS 2023/01125 

 Produktionsdi
rektör, 
Välfärd 
samhällsservic
e 

2024-04-29 

22.  Överenskommelse om 
avbetalningsplan för 
tomträttsavgäld 

KFKS 2024-00214 

 Trafik- och 
fastighetsdirek
tör 

2024-04-25 

23.  Beslut om ingående av 
arrendeavtal med Sommarbo 
båtklubb 

KFKS 2024-00560 

 Gruppchef, 
fastighetsenhe
ten 

2024-04-29 

 

 

 

- - - - - 
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§  115  

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
 

Ärende 
Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Affärsplan Boo 1:207 AB Styrelsemöte 5 
2023-11-23 

 

CNAB Affärsplan 2024-2026 Styrelsemöte 
2023-11-23 

 

NEAB Affärsplan 2024 Styrelsemöte 2023-
11-28 

 

NVOA Affärsplan 2024-2026   

Nacka Energi Protokoll 6 2023-11-14  

CNAB Protokoll 5 2023-11-23  

NEAB Protokoll 6 2023-11-14  

Boo Protokoll 5 2023-11-23  

NVOA Protokoll 6 2023-11-23  

NEAB Protokoll 7 2023-12-05  

NEFAB Protokoll 7 2023-12-05  

NSAB protokoll styrelsemöte 1 2024-03-21  

NSAB protokoll bolagsstämma 2024-04-11  
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NSAB protokoll styrelsemöte 2 2024-04-18  

 

- - - - - 
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§  116 KFKS-2024-00365 

Omreglering av avgäld för tomträtt för flerbostadshus 
med adress Helgesons väg 12 på Sicklaön 
Fastigheten Sicklaön 126:12 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 126:12 
till 1 008 000 kronor per år att gälla från och med den 1 juli 2025 och under kommande 10-
årsperiod. 

Kommunfullmäktige beslutar att ingå sidoavtal till tomträttsavtal avseende fastigheten 
Sicklaön 126:12 på Sicklaön med SBB Nacka 2 AB om reviderad avgäld, enligt bilaga 2 till 
fastighetsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 9 april 2024. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande: 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till gruppchef på fastighetsenheten att för kommunens 
räkning underteckna avtalet om omreglering av tomträttsavgäld och sidoavtalet för 
fastigheten Sicklaön 126:12. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar stadsjuristen, eller den hen i sitt ställe sätter, att föra 
kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av kommunfullmäktige 
fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 126:12. 

Sammanfattning av ärendet 
Fastigheten Sicklaön 126:12 med adress Helgesons väg 12 är sedan 1 juli 2005 upplåten 
med tomträtt för bostadsändamål. Innevarande avgäldsperiod löper till och med den 30 
juni 2025 vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld måste träffas senast den 30 juni 
2024. Tomträttsavgälden för fastigheten föreslås höjas från 552 000 kronor per år till 1 008 
000 kronor under kommande tioårsperiod från och med den 1 juli 2025.  

I samband med överenskommelse om ny avgäld föreslås att parterna ingår ett sidoavtal för 
revidering av avgälden under förutsättning att bostäderna upplåts med hyresrätt. Den 
reviderade avgälden i sidoavtalet höjs stegvis från och med år 1 till och med år 4. Från och 
med år 5 till och med år 10 uppgår den reviderade avgälden till ett belopp om 518 400 
kronor, motsvarande 100% av fastighetens värde för upplåtelseformen hyresrätt. 
Tomträttshavaren har muntligen godkänt föreslagen avgäldsnivå enligt sidoavtalet.  
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 9 april 2024 

Bilaga 

1. Tomträttsavtal Sicklaön 126:12 

2. Sidoavtal 

3. Överenskommelse 

4. Värdeutlåtande från Forum Fastighetsekonomi AB daterad den 1 mars 2024.   

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  117 KFKS-2022-00472 

Beslut om ytterligare föreskrift för Skarpnäs 
naturreservat 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

Kommunfullmäktige beslutar att med stöd av 7 kap. 5 § miljöbalken besluta om ytterligare 
en föreskrift för Skarpnäs naturreservat enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 28 
mars 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige i Nacka kommun beslutade den 20 juni 2022 §206 att bilda Skarpnäs 
naturreservat. Vid beslutet och samrådet 2022 saknades en A-föreskrift om förbud mot 
skogsavverkning. Ett förbud mot avverkning har varit med i tidigare samrådsversion av 
föreskrifterna och det har hela tiden varit kommunens intention att skydda skogen från 
avverkning. Därför görs nu denna komplettering med en A-föreskrift att det är förbjudet 
att avverka eller skada träd och buskar eller utföra annan skoglig åtgärd. 

Nacka kommun är ensam markägare i reservatet. Inom reservatet finns bland annat olika 
ledningsrätter, ledningsgator och servitut. Dessa bedöms inte påverkas av den nya 
föreskriften då det i de befintliga föreskrifterna finns undantag för bland annat skötsel, 
renovering och underhåll av ledningar och kraftledningsgator.  

Förslaget till ny föreskrift skickades på samråd under perioden 10 oktober-13 november 
2023. Vid samrådet inkom 19 svar, där 15 svarande avstod från att yttra sig eller inte hade 
några synpunkter. Länsstyrelsen, Skogsstyrelsen, miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
kommunstyrelsen i Nacka kommun är positiva till förslaget. Inga ändringar har gjorts i 
förslaget efter samrådet. Förslaget bedöms inte få några ekonomiska konsekvenser. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 28 mars 2024  

Bilaga 1: Förslag till ytterligare föreskrift för Skarpnäs naturreservat daterad den 26 februari 
2024  

Bilaga 2: Samrådsredogörelse Skarpnäs naturreservat daterad den 26 februari 2024  

Bilaga 3: Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden, 19 mars 2024 §43 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

 

 

- - - - - 
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§  118 KFKS-2024-00454 

Revidering av Reglemente för ekonomistyrning 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  

Kommunfullmäktige antar revidering av Reglemente för ekonomistyrning enligt bilaga 1 till 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 4 april 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade om en revidering av Reglementet för ekonomistyrning 
2023-03-30 §104 och nu har en uppdatering av reglementet gjorts. Den föreslagna 
förändringen kan utläsas i bilaga 1. 

Den ena förändringen som föreslås gäller hur över- eller underskott beträffande 
välfärdsenheterna beräknas. I det nuvarande reglementet utgår resultatet från det av 
kommunfullmäktige fastställda avkastningskravet för respektive välfärdsenhet. 

Stadsledningskontorets förslag till förändring innebär att det ändras så att över- och 
underskott för välfärdsenheterna beräknas från resultatets utfall, det vill säga från ett 
nollresultat. 

Det andra förslaget till förändring gäller hur ett eventuellt underskott hos en 
finansieringsnämnd ska hanteras. I nuvarande reglemente hanteras det i ett separat 
överföringsärende och ett underskott, efter dialog, kan överföras till nästkommande års 
driftbudget i form av besparingskrav. Förslaget innebär att överskott eller underskott 
normalt inte överförs till nästa budgetår. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 4 april 2024 

Bilaga 1 Reglemente för ekonomistyrning med förslag till förändringar 

Yrkanden 
Andreas Andersson (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Tomas 
Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP) bifall till förslaget från kommunstyrelsens 
arbetsutskott. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
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Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”I mars 2023 antog kommunfullmäktige ett nytt reglemente för ekonomistyrning som 
innebar att välfärdsenheternas ingående kapital skulle baseras på deras resultat i förhållande 
till överskottskravet, och inte på deras resultat jämfört med noll. Vi yrkande avslag och 
röstade emot denna formulering då det innebar att Välfärd skola och Välfärd 
samhällsservice skulle kunna gå med vinst år efter år, men ändå påläggas besparingskrav i 
framtiden för att man inte uppnått sin budget, vilket vore en både märklig och olycklig 
ordning. Detta motsvarar som att välfärdsenheterna skulle lämna en utdelning till 
kommunen varje år. Välfärden är till för medborgarna, inte för att leverera avkastning till 
kommunen. 
 
Vi var emot detta då och är nu nöjda att den moderatledda minoriteten tänkt om och nu 
backar från detta för att återgå till den tidigare ordningen. Den andra föreslagna 
förändringen kring hantering av underskott i en nämnd ställer vi oss också positiva till. 
Även om metoden med besparingskrav utifrån tidigare underskott sällan använts i 
praktiken så är det bra att denna möjlighet nu försvinner och att eventuella besparingar 
antas i samband med resten av mål- och budget i stället för i ett separat ärende i efterhand. 
Det är både mer tydligt och mer transparent.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är positiva till denna förändring, att redovisningen ändras så att över- och 
underskott beräknas från ett nollresultat. Det ger en tydlig bild av det ekonomiska resultatet 
vilket vi under flera år påpekat.” 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till stadsledningskontorets förslag till förändring som innebär att 
det ändras så att över- och underskott för välfärdsenheterna beräknas från resultatets utfall, 
det vill säga från ett nollresultat.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
”Miljöpartiet tycker det är bra att över- och underskott för välfärdsenheterna nu ska 
beräknas utifrån ett nollresultat, och inte såsom tidigare utifrån ett avkastningskrav. Det 
finns ingen rimlig anledning till att de egna välfärdsenheterna ska behöva leverera vinst till 
kommunen.  

När det gäller skolors lokalkostnader så är det i andra kommuner inte ovanligt att egna 
skolor får full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag 
från det i övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. 
Kommunen har ett stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler, med 
lokalkostnader som inte påverkar utbildningens kvalité negativt. Miljöpartiet vill därför att 
kommunens skolor via skolpengen får lika mycket pengar per elev till den pedagogiska 
verksamheten.” 

- - - - - 
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§  119 KFKS-2024-00486 

Utökad investeringsram Välfärd samhällsservice 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande. 

Kommunfullmäktige beslutar att bevilja produktionsområdet Välfärd samhällsservice 
ytterligare investeringsmedel om 5 miljoner kronor för år 2024, utöver de redan beviljade 
investeringsmedlen om 4 miljoner kronor per år för åren 2024-2026, samt notera 
investeringssammanställningen.  

Sammanfattning av ärendet 
Återhållsamhet beträffande investeringsmedel präglar hela produktionsområdet och 
historiskt sett är investeringstakten låg. Dock är det nödvändigt att kunna ersätta möbler, 
tekniska hjälpmedel, larmsystem etcetera, dels för att kunna utföra verksamhetens uppdrag 
på bästa sätt, dels av arbetsmiljöskäl. Dessutom har idrottsdriften periodvis ett högre 
investeringsbehov i och med sin maskinpark. Slutligen finns ett relativt stort eftersatt 
renoveringsbehov inom många verksamheter. 

Produktionsområdet Välfärd samhällsservice har en av kommunfullmäktige beslutad 
investeringsram för 2024 - 2026 om 4 miljoner kronor per år. För 2024 föreslås en utökad 
investeringsram på 5 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 10 april 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  120 KFKS-2024-00536 

Försöksperiod gällande tillfälliga parkeringsavgifter på 
Hamnvägen i Fisksätra 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta följande 

Kommunfullmäktige beslutar att införa parkeringsavgifter på Hamnvägen i Fisksätra under 
en tillfällig försöksperiod. En parkeringsavgift om 5 kr per timme dygnet runt, den 1 juni 
2024 till den 1 september 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Allt eftersom Nacka kommun växer och förtätas kan parkeringsavgifter behöva användas 
som verktyg för att reglera parkeringen i större utsträckning i syfte att kunna använda 
gaturummet mer effektivt och främja tillgänglighet till olika målpunkter. 

Fisksätra IP som ligger på Hamnvägen i Fisksätra är ett välbesökt mål för många. 
Tillgången på parkeringsplatser i området är dock mycket begränsad och efterfrågan leder 
till att fordon parkeras eller stannas trafikfarligt och därmed skapas risker i den allmänna 
trafikmiljön. 

Att införa parkeringsavgift tillsammans med en tidsreglering bedöms vara ett effektivt sätt 
att underlätta tillgängligheten till parkeringsplatserna. Med anledning av det föreslås att 
tillfälliga parkeringsavgifter på Hamnvägen införs under en testperiod. Syftet med 
försöksperioden och den tillfälliga avgiften är att undersöka och utvärdera om detta bidrar 
till en bättre tillgänglighet och ökad trafiksäkerhet på platsen. Den tillfälliga 
parkeringsavgiften som ska erläggas är 5 kr per timme dygnet runt under en försöksperiod 
mellan 1 juni och 1 september 2024. Om testperioden faller väl ut är inriktningen att ändra 
parkeringsregleringen och avgiften permanent på Hamnvägen från januari 2025. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 25 april 2024 

Bilaga 1. Protokollsutdrag Natur- och trafiknämnden § 63 23 april 2024  

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till förslaget från natur- och trafiknämnden.  

Tomas Ottosson (V) yrkade avslag till förslaget från natur- och trafiknämnden. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från natur- och 
trafiknämnden och förslaget om avslag från Tomas Ottosson (V). 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt 
förslaget från natur- och trafiknämnden.  

Protokollsanteckning 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet ställer sig negativa till förslaget om p-avgifter på Hamnvägen i Fisksätra. 
Det är inte förvånande att det blir trångt om p-platser på Hamnvägen när det är ett så stort 
bostadsområde. Det är en planeringsfråga som varit möjlig att bedöma tidigare. Bygget av 
Fisksätra entré och multisporthallen påverkar området starkt och att det läget ge 
Fisksätraborna och besökare till idrottsplatsen p-avgift är inte en rättvis lösning. Det är inte 
förvånande att det blir brist på parkeringsplatser då flertalet allmänna parkeringar 
försvunnit under de närmsta åren till förmån för bostadsbyggen. Fler människor ska alltså 
flytta in samtidigt som parkeringsmöjligheter minskar. Något som boenden i området också 
lämnat synpunkter på. Nu är det bara det utpekade området (Hamnvägen) som ska drabbas 
medans i övriga Nacka sker parkeringen oftast gratis. Undantaget Nacka gymnasium 
hänger ihop med en generell prissättning av p-platser för centrala Nacka. Vänsterpartiet ser 
att det är bättre med en fortsatt tidsreglering som också kan ge bra effekt för att 
tillgängliggöra p-platser för det ändamål de är avsedda för.”  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
”Miljöpartiet ser behov av att ta ett större grepp över parkeringssituationen generellt i 
Nacka med en översyn av såväl regler som avgifter, så det inte är något som enbart införs i 
Fisksätra. Det behöver vara lika och förutsägbart för alla med enhetliga regler för olika ytor 
över hela kommunen. Det finns alltid en alternativ användning för alla parkeringsplatser, 
vare det för mikropark, uteservering eller idrott. Det är också orimligt att alla Nackabor 
subventionerar förvaring av bilar genom att mark upplåts gratis. Vi ser behov av fler 
avgiftsbelagda parkeringar på kommunal mark.” 

 

- - - - - 
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§  121 KFKS-2023-00415 

Motion - Spara norra Sarvträsks våtmark från 
bebyggelse (-) 
Inkom den 24 april 2023 av Christina Ståldal, (-) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att spara norra Sarvträsks våtmark från 
bebyggelse. Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
Motionen föreslår att våtmarken/sumpskogen i norra Sarvträsk ska sparas från bebyggelse. 
Våtmarken lyfts i motionen fram som en grön oas och värdefull biotop.  

Motionsställaren föreslår:  

* Att den överklagade planen och projektet att bygga i norra Sarvträsks våtmark/sumpskog 
snarast avbryts till förmån för klimathänsyn och biologisk mångfald i naturområdet.  

* Att om planen ändå genomförs, grundvattennivån regleras enligt de rekommendationer 
som konsultbolaget rekommenderar.  

I motionen bedöms att sumpskogen kommer att påverkas trots kompensationsåtgärder. 
Grundvattennivån behöver enligt motionen regleras för att åstadkomma en bättre livsmiljö 
i sjöns närområde. Nyttan med reglering av grundvattennivån bedöms i motionen inte vara 
tillräckligt utredd. Djur som har observerats i området och som är skyddsvärda är mindre 
vattensalamander, vanlig groda, padda, mindre hackspett och sävsparv samt en mängd 
fåglar.   

Kommunen har enligt motionslämnaren en möjlighet att göra om och göra rätt genom att 
sätta naturens behov framför exploatering. Därutöver lyfts att många byggaktörer har 
utmanande ekonomiska förutsättningar att genomföra projekten.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 26 mars 2024  

Bilaga 1 Motionen 

Bilaga 2 Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden  

Bilaga 3 Tjänsteskrivelse miljö- och stadsbyggnadsnämnden  

Bilaga 4 Protokollsutdrag kommunstyrelsens miljöutskott 
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Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Detaljplanen har vunnit laga kraft varför motionen inte går att genomföra. Nackalistan var 
dock emot exploateringen under hela detaljplaneprocessens gång. I KF i juni 2022  röstade 
tre partier (NL, V och MP) emot att anta detaljplanen för Sarvträsk och reserverade sig 
emot beslutet. Nackalistan ingav följande reservationsanteckning; Detta exploateringsbeslut 
behöver inte tas. Någon gång måste miljö och klimat få första prioritet och inte bara de 
ekonomiska bedömningarna. Speciellt när det gäller exploatering och hårdgörande av en rik 
biotop som norra Sarvträsk. Skarp kritik kommer från den samlade vetenskapen vad gäller 
landets och kommuners bristande ambitioner och hänsyn till klimatproblemen. En ökad 
takt i klimatåtgärder behövs och Nacka är inget undantag. Man har särskilt betonat hur 
viktigt det är att inte offra våtmarker för till exempel bebyggelse, vilket kommer att ske här. 
Nackalistan beklagar att inte fler partier tar ställning mot detta. Den exploatering som ska 
göras i norra Sarvträsk behöver inte göras med hänsyn till tunnelbaneavtalet. Hela 
centrumexploateringen i Orminge är större än de ursprungliga byggplanerna för området 
och borde ha begränsats till byggande på den tidigare parkeringsplatsen nära Sarvträsk. 
Byggandet ska kompenseras genom klimatåtgärder vilket är bra, men inget kan helt 
kompensera en ödelagd naturmiljö som detta.” 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet har haft et flertal synpunkter på detaljplanen under ärendehanteringen, 
bland annat gällande våtmarkens viktiga funktion i miljö -och biologiska mångfaldsfrågor. 

Det förslaget som nu har vunnit lagakraft sedan ett år tillbaka var inte det bästa alternativet 
men har genomgått både den parlamentariska och juridiska processen i alla steg och vunnit 
lagakraft.  

Vi ser då det som framgångsrikare att fortsätta värna den våtmarken som är kvar, att följa 
utbyggnaden på ett nära sätt så de utlovade åtgärderna för att minska de negativa effekterna 
av detaljplanen genomförs och fungerar på rätt sätt.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
”Miljöpartiet yrkade innan detaljplanen närmast Sarvträsk antogs, att de planerade garagen 
skulle utgå och att mer värdefull naturmark skulle sparas. Nu har detaljplanen tyvärr redan 
vunnit laga kraft. Det har tidigare skett oförsiktiga gallringar kring Sarvträsk som varit 
negativa för områdets naturvärden. När vi bygger blir det alltid svåra avvägningar eftersom 
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naturområden inte får samma upplevelse- och trygghetsvärden för människor om de tillåts 
växa igen för mycket. Kring Sarvträsk finns idag ett myllrande djur- och växtliv och vi anser 
att det måste tas fram en tydlig plan för hur både den kvarvarande naturmarken söder om 
Brannhällsstigen och all övrig naturmark kring Sarvträsk ska iordningställas och förvaltas 
över tid. Kommunen måste tydligt reglera hur skötseln ska utföras, vad den ska ha för 
syften och vem som ska ansvara för detta.” 
 

- - - - - 
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§  122 KFKS-2023-01008 

Motion - Utred en fotbollshall på Nacka IP (-) 
Inkom den 16 oktober 2023 av Christina Ståldal, (-) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad.  

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska utreda vad en fotbollshall på Nacka IP borde 
innehålla och hur den skulle kunna finansieras. 

Motionen har behandlats på fritidsnämndens sammanträde den 20 mars 2024. 

I nuläget pågår en översyn av strukturplanen för Järlahöjden som beräknas vara färdig 
innan sommaren 2024. I det arbetet utreds flera olika alternativ varav ett av dessa är att 
inrymma en av elvaspelarplanerna i en fotbollshall. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 2 april 2024 

Bilaga 1 – Motionen 

Bilaga 2 – Protokollsutdrag från fritidsnämndens sammanträde den 20 mars 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan har i vårt budgetförslag med att anlägga ett idrottskluster på Järlahöjden. 
Inom ramen för detta vill vi (enligt budgetförslaget) ersätta de befintliga två 11-
spelarplanerna, varav en är inuti fotbollstältet som visat sig ha problem med farliga 
kemikalier i luften. Vi vill i stället anlägga två nya 11-spelarplaner varav en matcharena för 
Nackaklubbarnas träning och matcher på eftermiddagar och kvällar samt uthyrning till 
storklubbar på dagtid. Nackalistan vill utreda möjligheten att denna matcharena inryms i en 



 
27 (61) 

 6 maj 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

fotbollshall. Att kunna få en fotbollshall som erbjuder bra förhållande för träning och 
match under hela året skulle vara ett välkommet tillskott i Nacka. I svaret på motionen 
skriver kultur- och fritidsenheten skriver att de är angelägna om att möjligheterna kring en 
fotbollshall utreds i synkronisering med den övergripande planeringen för Järlahöjden för 
att lösningen ska bli bästa möjliga sett till helheten. Det går helt i linje med Nackalistans 
budgetförslag. Vi ställer oss bakom enhetens skrivning, kommer att verka för att 
utredningen kommer till stånd och kommer även att noga följa och granska denna.” 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet inväntar översynen av strukturplanen för Järlahöjden som beräknas vara 
färdig innan sommaren 2024. Det är viktigt att det tas ett helhetsgrepp av idrottsytorna på 
Järlahöjden då det idag är stor brist på idrottsytor i hela Nacka.  Även om eventuella 
framtida idrottsytor kommer att geografiskt lokaliseras på Järlahöjden kommer deras 
utformning att påverka möjligheterna till idrott för barn och unga i hela Nacka.” 
 

- - - - - 
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§  123 KFKS-2023-00890 

Motion - Om rådgivande omröstningar vid uppförande 
av offentlig konst och utsmyckning 
Inkom den 18 september 2023 av Leonid Yurkovskiy, (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige avslår motionen.  

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att rådgivande omröstningar ska genomföras vid uppförandet av ny 
offentlig konst och utsmyckning. År 2018 antog kommunfullmäktige Program för konst 
och kultur i det offentliga rummet, (uppdaterat 2023-04-24), som bland annat syftar till att 
tydliggöra kommunens ambition vad gäller arbetet med konst, kultur och konstnärlig 
kompetens i det offentliga rummet. I programmet anges metoder och modell för att 
medborgare, och övriga aktörer som vistas och verkar på aktuell plats för respektive 
konstinsats, ska ges möjligheter att medverka och samspela på olika sätt i processer 
gällande offentlig konst. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 4 april 2024 

Bilaga 1 – Motionen 

Bilaga 2 – Protokollsutdrag från kulturnämndens sammanträde den 12 mars 2024. 

Bilaga 3 – Program för konst och kultur i det offentliga rummet 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Desha 
Svenneborg (MP), Johanna Kvist (S), Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V) att 
beslutsmeningen ska vara: ”Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
följande. Kommunfullmäktige avslår motionen.”  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott och förslaget från Gunilla Grudevall-Steen (L). 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen bifallit förslaget 
från Gunilla Grudevall-Steen (L).  
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Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Konsten kan ge perspektiv på samtiden. Genom full konstnärlig frihet skapas verk som 
öppnar sinnet för konstnärens frågeställning. Det är fråga om yttrandefrihet. Vem ska få 
synas? Vem ska få gestaltas i det offentliga rummet? Vilka frågor ska få diskuteras? Inför 
denna viktiga funktion är censur aldrig välkommen och i synnerhet inte en misogyn 
tradition förklädd med ord hämtade från den demokratiska världen. Motionärens försök till 
censur måste stoppas varthän de försöker smyga in hat i sken av ökad demokrati. 
Folkomröstningar ska inte missbrukas. Kommunens program balanserar mellan insyn, att 
människor som berörs kan komma till tals och att konstnärlig frihet bevaras. Exemplen 
som återges i motionen har inte ens med Nacka kommun att göra. Det är ett försök till 
sverigedemokratisk censur. Sverigedemokraterna har under flera år spridit sin 
nationalkonservativa syn på kultur. De har upprepade gånger envist försökt smyga in sin 
ideologi i det offentliga rummet. Samma förslag har kommit som motion till flera 
kommuner. Den som har internet kan lätt följa denna cirkus som nu är på tillfälligt besök i 
Nacka. Vi hoppas att nästa kommun som står på tur är lika medvetna och redo som Nacka 
att stå upp för frihet i kulturlivet.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att det vore att förminska och fördumma konstnären och konstnärerna 
med en folkomröstning. Konst är aldrig svart eller vitt, många tankar och idéer kan rymmas 
inom det och konst ska kunna skapas och synas för alla - sedan står det fritt för var och en 
att uppskatta eller kritisera det. Nackalistan vill värna om den konstnärliga friheten och 
värdet av att uttrycka all form av uttryck för att gestalta livets komplexitet och inte bara 
skönhet utan också det fula och mörka.” 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet lägger samma protokollsanteckning som i Kulturnämnden: ”För 
Vänsterpartiet är och måste kulturen vara en obunden kraft i samhället. Kulturen är en 
avgörande del av demokratin. Därför är det viktigt med mångfald av både röster och 
uttryck. För oss är det därmed omöjligt att bifalla en politik som syftar till att rensa bort 
oönskad konst. Med SD:s förslag kommer många konstnärer att skrämmas bort från att 
medverka med konstnärliga arbeten i Nacka. SD:s förslag på omröstningar vid uppförande 
av offentlig konst kan vid första anblick verka demokratiskt men blir i praktiken det 
motsatta. Endast en bråkdel av Nackabor kommer att engagera sig regelbundet i att rösta 
om konsten. Förslaget skulle politisera konsten, och Nacka har nyligen genom 
Vänsterpartiets motion förtydligat sig kring begreppet armlängds avstånd till konsten, 
beslutat i kommunens programförklaring beträffande offentlig konst i Nacka kommun. 
Resultatet av den här motionen skulle bli sämre konst, dyrare produktion och ökad styrning 
av konstens innehåll.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
”Det här känns som ett typiskt förslag från SD som egentligen har som mål att gardera sig 
mot vad de anser vara “stötande konst”. Vår farhåga är att motionen syftar till att 
motarbeta viss typ av konst, snarare än att syftet skulle vara demokratiskt. SD vill ofta se 
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nationalistiska konstuttryck som ska spegla deras traditionella syn på människor och 
samhälle. Som Miljöpartiet ser det är konst och kulturverksamheter som både utforskar och 
undersöker, men också utmanar och provocerar. Att på olika sätt få till medskapande 
utveckling av våra gemensamma livsmiljöer ser vi gärna, men inte på det sätt som SD 
föreslår. Vi har i vår budget haft satsningar på mer konst i närmiljön med projektet 
Konstkuben, men vill också gärna se öppna väggar i Nacka och fler medskapande 
muralmålningar.” 
 

- - - - - 
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§  124 KFKS-2024-00473 

Marsbokslut kommunstyrelsen 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2024 i enlighet för tjänsteskrivelsen daterad 
den 17 april 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Det samlade utfallet för kommunstyrelsen för perioden januari - mars 2024 ligger på  

66,3 miljoner kronor, vilket är 3,1 miljoner kronor sämre än budgeterat 63,2 miljoner 
kronor.  

Stadsledning (-13,2 miljoner kronor), välfärd skola (-2,0 miljoner kronor) och 
kommunfullmäktige (-0,3 miljoner kronor) visar underskott. 

Stadsutvecklingsprocessen (5,2 miljoner kronor), fastighetsenheten (3,0 miljoner kronor), 
kommunstyrelsen (2,5 miljoner kronor), revision (0,5 miljoner kronor), välfärd 
samhällsservice (0,5 miljoner kronor) och brandförsvar (0,2 miljoner kronor) visar 
överskott.  

Prognosen för helåret är 287,6 miljoner kronor, vilket är enligt budget.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 17 april 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  125 KFKS-2024-00463 

Nacka kommun månadsbokslut mars 

 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2024. 

Kommunstyrelsen uppdrar till nämnder att i tertial 1 säkerställa en fördjupad analys och 
prognos för helår 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Perioden och helårsprognosen har ett sämre resultat än budgeterat, det beror främst på 
lägre intäkter från markförsäljning, lägre intäkter från gåvor som inkom 2023 men 
budgeterats 2024, lägre skatteintäkter och högre pensionskostnader än budgeterat. 
Nämnderna har totalt sett en negativ budgetavvikelse på grund av att äldrenämnden går 
med underskott. Årets resultat uppgår i helårsprognosen till -197,0 miljoner kronor vilket 
avviker mot budget med -559,2 miljoner kronor och resultatet exklusive jämförelsestörande 
poster uppgår till 57,6 miljoner kronor, vilket avviker mot budget med -80,3 miljoner 
kronor. Osäkerheten i marsprognosen är stor då förutsättningarna har förändrats sedan 
budgeten beslutades i november 2023. En uppdaterad och mer djupgående prognos 
kommer göras i samband med tertial 1. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 19 april 2024 

Bilaga Månadsbokslut mars 2024 Nacka kommun 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan oroas över den helårsprognos som presenteras och som visar på ett sämre 
resultat än budgeterat. Som orsaker till den sämre prognosen anges lägre intäkter från 
markförsäljning, lägre skatteintäkter och högre pensionskostnader än budgeterat. Samtidigt 
får vi tydliga signaler utifrån verksamheter bl.a. skolor och förskolor att de också har svårt 
att få ekonomin att gå ihop och att flera enheter har börjat skära ner på personal, detta 
kommer att gå ut över kvalitén i verksamheten. För att undvika en försämring av kvalitén i 
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skolor skulle det behövas tillföras pengar. Nackalistan oroas också över att 
stadsbyggnadsprojektens summerade prognos för 2024 i mars visar på ett negativt netto på 
422,4 miljoner kronor, jämfört med budget från T2/Mål och budget 2024–2026 som är ett 
positivt netto på 159,3 miljoner kronor. Nackalistan anser att hela stadsbyggnadsekonomin 
bör ses över och stora dyra projekt som överdäckningen av Värmdöleden utgå.” 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet ser det som oroväckande att de största budgetavvikelserna i årsprognosen 
avser jämförelsestörande poster. Månadsbokslutet för mars pekar på att anledningen till att 
prognosen avviker kraftigt från budget beror främst på lägre intäkter från försäljning av 
exploateringsmark och lägre intäkter från gåvor som inkom 2023 men budgeterats 2024. 
Att förlita sig på markförsäljningar för att finansiera skattesänkningar är varken hållbart för 
kommunens ekonomi eller för medborgarnas välfärdsbehov.” 

- - - - - 
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§  126 KFKS-2024-00329 

Årlig finansrapport avser 2023 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar Finansrapporten i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 3 
april 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har beslutat om att årligen, som en egen punkt, få en redovisning om 
läget gällande medelsförvaltningen (KFKS 2018/940 §274). Redogörelsen omfattar 
löpande finansiell verksamhet för koncernbanken med likviditetshantering, placeringar och 
skuldhantering samt följsamhet gentemot de finansiella styrdokumenten såsom 
kommunfullmäktiges upplåningstak och kommunstyrelsens riskbegränsningar. Redogörelse 
är baserad läget per den 31 december 2023. 

Likviditeten är fortsatt god. Saldot på koncernkontot per den 31 december uppgår till 243,4 
miljoner kronor, varav 71,2 miljoner kronor avser kommunen och 172,2 miljoner 
kommunens bolag. Kommunen har inga placeringar. 

Låneskulden uppgår per 31 december 2023 till 2 200 miljoner kronor och har under året 
ökat med 650 miljoner kronor. Av låneskulden avser 74 procent utlåning till kommunens 
helägda bolag. Kommunens genomsnittliga upplåningsränta uppgick vid årets slut till 2,29 
procent, vilket är 0,98 procentenheter högre än ett år tidigare. Som en effekt av ett högre 
ränteläge i vår omvärld förväntas kommunens genomsnittsränta fortsätta att successivt öka, 
genom att räntenivåerna vid nyupplåning och refinansiering överstiger den genomsnittliga 
räntan. 

Nacka kommuns koncernbank med dess medelsförvaltning styrs utifrån de ramar som 
beslutats av kommunfullmäktige i Mål och budget (såsom upplåningstak med mera) och i 
Reglemente för medelsförvaltningen. Kommunstyrelsen beslutar sedan om de risklimiter 
som ska gälla i den finansiella verksamheten (Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltningen). Målsättningen för medelsförvaltningen är uppfylld. Samtliga 
risklimiter är också uppfyllda. Upplåningen överstiger inte heller det av kommunfullmäktige 
fastställda lånetaket för 2023. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2024 

Bilaga  Finansrapport för 2023 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

 

- - - - - 
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§  127 KFKS-2024-00455 

Fastställande av driftsbudget och ingående kapital 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2024 för intäktsfinansierade 
verksamheten Välfärd samhällsservice till +13,9 miljoner kronor i enlighet med tabell 1 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 4 april 2024.  

2. Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2024 för intäktsfinansierade 
verksamheten Välfärd skola till plus +45,7 miljoner kronor i enlighet med tabell 2 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad den 4 april 2024. 

Kommunstyrelsen beslut gällande under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar om 
en reviderad Reglemente för ekonomistyrning den 20 maj 2024. 

Sammanfattning av ärendet 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka. 
Verksamheter som har en negativ avvikelse mellan utfall och budget ska normalt sett 
återhämta underskottet under en tre-fem års period.  

Stadsledningskontorets förslag, som utgår ifrån att kommunfullmäktige beslutar om ett 
reviderat Reglemente för ekonomistyrning, innebär att driftbudgeten för verksamhetens 
intäkter och kostnader (verksamhetens nettokostnader) är oförändrad jämfört med 
kommunfullmäktiges beslut i mål och budgetärendet den 13 november 2023, § 332. 
Förslaget innebär också att det ingående kapitalet för år 2024 fastställs till + 13,9 miljoner 
kronor för Välfärd samhällsservice och +45,7 miljoner kronor för Välfärd skola.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 4 april 2024 

 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
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Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi i Socialdemokraterna är skeptiska till att vi utkräver ett överskott av våra 
välfärdsenheter och har tagit bort detta i våra budgetförslag de senaste åren. Detta vidhåller 
vi, men respekterar fattade beslut för tidigare år. I mars 2023 antog kommunfullmäktige ett 
nytt reglemente för ekonomistyrning som ändrade principen för överföring av ingående 
kapital mellan åren till att utgå ifrån budget snarare än från ett nollresultat. Detta var en 
mycket olycklig förändring som innebar att välfärdsenheterna i praktiken skulle lämna 
utdelning till kommunen och därmed skulle kunna leverera vinst över tid, men ändå tvingas 
till besparingskrav om de inte når upp till sina respektive budgetar. Vi röstade emot detta 
då och är fortsatt emot det. 
 
Som tur är trädde detta aldrig i kraft då det ansågs gälla från 2023, men nu i ett separat 
ärende föreslås att vi återgår till den ordning som gällde tidigare. Vi är glada att den 
moderatledda minoriteten nu sent omsider tänkt om så att vi undviker dessa mycket 
olyckliga potentiella konsekvenserna av förra årets ogenomtänkta beslut.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
”Miljöpartiet tycker det är bra att över- och underskott för välfärdsenheterna nu ska 
beräknas utifrån ett nollresultat, och inte såsom tidigare utifrån ett avkastningskrav. Det 
finns ingen rimlig anledning till att de egna välfärdsenheterna ska behöva leverera vinst till 
kommunen.  
 
När det gäller skolors lokalkostnader så är det i andra kommuner inte ovanligt att egna 
skolor får full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag 
från det i övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. 
Kommunen har ett stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler, med 
lokalkostnader som inte påverkar utbildningens kvalité negativt. Miljöpartiet vill därför att 
kommunens skolor via skolpengen får lika mycket pengar per elev till den pedagogiska 
verksamheten.” 
 

- - - - - 
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§  128 KFKS-2023-00844 

Förvärv av fastigheter från Trafikverket 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att förvärva fastigheterna Bo 1:50, Mensättra 1:5, Mensättra 
1:13 och Rensättra 1:41 för 185 000 kronor från Trafikverket i enlighet med föreslagna 
avtal, bilaga 1-4 till tjänsteskrivelsen den 9 april 2024. 

2. Under förutsättning av beslut enligt punkten 1 bemyndigas markchefen inom 
fastighetsenheten att underteckna avtalen samt i övrigt genomföra erforderliga åtgärder 
med anledning av fastighetsförvärven. 

Sammanfattning av ärendet 
Fastigheterna Bo 1:50, Mensättra 1:5, Mensättra 1:13 och Rensättra 1:41 längs med 
Värmdövägen ägs av Trafikverket. Nacka kommun är väghållare för Värmdövägen och 
äger redan delar av vägen. Mot bakgrund härav sant fastigheternas strategiska läge förvärvar 
kommunen fastigheterna till en total köpeskilling om 185 000 kronor.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 9 april 2024 

Bilaga 1-4 Köpehandlingar 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 

 

- - - - - 



 
39 (61) 

 6 maj 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  129 KFKS-2024-00430 

Trygghetspaketet 2024 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med trygghetsutskottets förslag om fördelning av 
medel för 2024 års trygghetspaket enligt följande. 

Trygghetspaketet 2024 (fördelning av medel)   
 

Trygghetsvärdar  1,6 mkr  

SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid) 1,5 mkr  

Stöd till lokala arbetsgrupper                                     0,6 mkr  

Kameraövervakning – centrala funktioner                   0,1 mkr  

Insatser i samverkan med lokala aktörer                         1,1 mkr  

Övriga insatser (exempelvis insatser mot unga i 
riskzon) 0,1 mkr 

 

SUMMA 5,0 mkr  

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige har beslutat att avsätta 5 mkr för 2024 till trygghetspaketet.  

I förslaget till fördelning av 5 mkr finns en fortsatt satsning på trygghetsvärdar i Orminge 
och Fisksätra. Fördelningen av medel till trygghetsvärdar föreslås att utökas med 200 tkr 
för att även initiera en satsning på trygghetsvärdar tillsammans med fastighetsbolag i Älta 
eller på Sicklaön. Arbetet inom ramen för SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid) fortsätter, 
liksom stödet till de lokala arbetsgrupperna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 25 mars 2024 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C) och Karin 
Teljstedt (KD) bifall till förslaget från kommunstyrelsens trygghetsutskott.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens trygghetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”SSPF drivs som projekt och finansieringen förlängs på årsbasis, det är något som vi 
socialdemokrater ifrågasätter. En lärdom sedan SSPF startades 2017 är att det är viktigt att 
komma in med stöd och insatser i tidig ålder innan riskbeteendena blivit allt för 
cementerade. Vi socialdemokrater anser att SSPF-samordnarna ska ges bättre 
förutsättningar att jobba målmedvetet, långsiktigt och strategiskt med ungdomar som är i 
behov. SSPF bör vara en del av Nacka kommuns ordinarie verksamhet, därför har vi lagt 
en motion om att SSPF ska drivas inom ramen för Socialnämndens ordinarie verksamhet 
och budget och därmed avslutas som projektform. Budgeten för 2024 är redan beslutad, 
därför är det viktigt att de här pengarna från trygghetspaketet skjuts till, men till kommande 
år behöver detta ändras.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är positivt att man satsar på tryggheten genom detta 
trygghetspaket, däremot är vi tveksamma till innehållet. Vi tycker att verksamheten SSPF är 
väldigt framgångsrik och på ett bra och metodiskt sätt arbetar mot unga som riskerar att 
hamna i kriminalitet eller missbruk, därför tycker vi också att de ska ha långsiktigt bra 
förutsättningar. Vi vill därför att SSPF i sin helhet flyttas över till socialnämnden och 
permanentas. Det skulle ge dem möjlighet att planera och arbeta långsiktigt i stället för att 
se år från år om de får anslag via trygghetspaketet.  
Nackalistan tycker också att verksamheten med folkanklubben i Boo är bra.  Det är bra att 
fånga upp de barn som är för gamla för fritidsverksamhet på skolorna men för unga för att 
gå på fritidsgårdar. Nackalistan vill därför att kommunen tar initiativ till att hitta en bra 
lokal aktör och starta en motsvarande verksamhet i Fisksätra.” 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser att trygghetspaketet är en kortsiktig satsning. Det är bra att tex SSPF 
och lokala arbetsgrupper får avsatta medel, men dessa medel borde ingå i ordinarie budget 
för att verksamheten ska få möjlighet till att planeras och utföras långsiktigt. Vänsterpartiet 
är kritiska till medel för kameraövervakning då kameror i sig inte är trygghetsskapande. 
Dessa 100 000kr har kunnat användas till annat till exempel som stöd till föreningslivet. 
Människor som bidrar till meningsfulla aktiviteter och en social kontroll i områden har 
större trygghetsskapande effekt än kameror och skapar en positiv långsiktig förändring i sin 
närmiljö. Vänsterpartiet anser att det som i längden skapar trygga samhällen och som är ett 
”trygghetspaket” är bättre livsvillkor för alla människor. Vuxna som har bra arbetsvillkor 
och löner är tryggare och mer närvarande föräldrar och samhällsmedborgare. Barn som har 
en bra skolgång oavsett förutsättningar och meningsfull fritid får en trygg grund för att 
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fortsätta lyckas i livet. Äldre som erbjuds pålitlig vård och omsorg och får möjlighet till ett 
socialt sammanhang blir mindre ensamma och utsatta. Nacka är generellt en välmående 
kommunen men skillnaderna mellan människor i olika områden ekonomiskt, hälsomässigt 
och i tillgång till samhällsservice är stora. För att skapa trygghet för alla långsiktigt måste vi 
först och främst se till att alla oavsett inkomst eller postnummer har likvärdiga livsvillkor. 
Vänsterpartiet hänvisar till den egna budgeten där vi blanda annat satsar mer pengar på 
socialnämnden, utbildningsnämnden, äldrenämnden och fritidsnämnden. Vänsterpartiet 
har inga besparingar på välfärden och medborgares rätt till samhällsservice för att vi vill 
skapa förutsättningar för trygghet för alla.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
”Miljöpartiet tycker att satsningen på trygghetspaketet är bra men hade delvis velat se andra 
prioriteringar och större satsningar på förebyggande arbete i samverkan med civilsamhället. 
Vi vill samla arbetet med civilsamhället och samordna det över fler nämnder, där 
kommunstyrelsens trygghetsutskott får en framstående och samordnande roll i det 
förebyggande arbetet och satsade i vår budget 2 miljoner på detta. 
 
Vi välkomnar den utökade samverkan med lokala fastighetsbolag kring trygghetsskapande 
åtgärder men ser samtidigt att SSPF behöver få en långsiktig finansiering till skillnad från 
dagens projektform. Utfallet för trygghetsmedlen för 2023 understiger budgeterat belopp 
eftersom det inte funnits behov av akuta insatser i de olika kommundelarna, då läget varit 
lugnare än förväntat. Det här är naturligtvis bra men vi ser likväl att medel för insatser 
framöver behöver finnas och hade gärna sett en omfördelning av medel från akuta till 
förebyggande insatser.” 

 

- - - - - 
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§  130 KFKS-2024-00301 

Uppstart av en tredje resursskola inom Välfärd skola 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att starta en resursskola i Älta rektorsområde. Resursskolan 
kommer att bedrivas inom skolformen grundskola med inriktning mot neuropsykiatriska 
funktionsnedsättningar (NPF). Skolstart för resursskolan är planerad att ske under läsåret 
24-25.  

Sammanfattning av ärendet 
Välfärd skola ser ett behov av att starta en resursskola i Älta rektorsområde. En resursskola 
är en skolenhet där huvudmannen begränsar utbildningen till att avse elever i behov av 
särskilt stöd. Planerad resursskola ska bedrivas med inriktningen mot neuropsykiatriska 
funktionsnedsättningar (NPF). Vårdnadshavare kommer att kunna ansöka till resursskolan. 
Vid ett eventuellt urval av elever ska den som har störst behov prioriteras utifrån gällande 
antagningskriterier. Dessa antagningskriterier kommer att tas fram av Välfärd skola. 
Skolstart för resursskolan är planerad att ske under läsåret 24-25. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 2 april 2024. 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Johan 
Krogh (C), Mats Gerdau (M), Desha Svenneborg (MP), Andreas Andersson (S), Mikael 
Carlsson (C) och Tomas Ottosson (V) bifall till förslaget från kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet:  
”Nackas skolor ska skapa förutsättningar för alla barn och unga att lyckas och utvecklas 
maximalt efter sin förmåga. För att nå dit måste alla barn ges det stöd och de utmaningar 
de behöver i skolan för att få en trygg och inkluderande skolgång. Att fullfölja skolan är 
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också den bästa förebyggande insatsen både för att minska kriminalitet, utanförskap och 
psykisk ohälsa.  
 
För de allra flesta elever ska anpassningar och särskilt stöd ges i klassrummet och inom 
ramen för den ordinarie verksamheten men i vissa fall behöver mindre sammanhang och 
extra anpassningar skapas för att eleven ska nå sin fulla potential. Ett sådant mindre 
sammanhang kan till exempel vara en resursskola och därför är vi glada att ytterligare en 
öppnar i kommunen – nu i Älta. Centerpartiet kommer att fortsätta jobba för att alla barn 
ska få möjlighet att lyckas i skolan, det här är ett steg!” 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Utbudet av resursskolor i Nacka har under de senaste åren varierat mer än vad som är 
önskvärt. Den långsiktiga tryggheten för eleverna, och kompetensuppbyggnaden hos 
personalen gynnas av beständighet. Att en tredje enhet nu öppnas är mycket välkommet, 
och likaså att vi förbättrar den geografiska täckningen av kommunen. Att kunna gå i skolan 
i någorlunda närhet till hemmet är en viktig trygghetsfaktor. Nu återstår att se till att 
utformningen av skolan blir bra – man vill åstadkomma en balans mellan närhet till och 
separering från den övriga verksamheten på skolan. Vi kommer att fortsätta monitorera 
utvecklingen av skolan i Älta, och hur behovet i kommunen i stort möts. En liknande enhet 
i östra Nacka är något som borde övervägas, men viktigast av allt är att våra existerande 
verksamheter får en chans att etableras och fungera långsiktigt.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är bra att kommunen öppnar en tredje resursskola. Placeringen i Älta medför även en 
bättre geografisk spridning av resursskolorna. Nackalistan kommer att följa utvecklingen av 
resursskolan i Älta och se hur den täcker upp för behovet i kommunen.” 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till att det startas en tredje resursskola i Älta rektorsområde. Det 
är även positivt att målsättningen är att Välfärds skolas elever med särskilda behov ska 
kunna få sina behov tillgodosedda inom Välfärd skola, inte hos en annan huvudman. 
Nacka kommun bör kunna tillgodose en skola i egen regi oavsett elevers behov och 
förutsättningar.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
”Alla elever har rätt att utvecklas, lära sig och växa i sin takt och efter sina förutsättningar 
och vi behöver möjliggöra för detta på olika sätt. Alla barns rätt till en bra skola innebär 
också att anpassa och möta barn i deras individuella situationer och en resursskola är ett 
sådant sätt att möta barn i behov av särskilt stöd och erbjuda trygga lärandemiljöer. Det är 
bra att en ny resursskola kan startas i Nacka och att den föreslås i Älta som också är ett av 
Nackas områden som växer mycket befolkningsmässigt samtidigt som kapaciteten finns 
lokalmässigt.” 

 

- - - - - 



 
44 (61) 

 6 maj 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  131 KFKS-2018-00430 

Överklagan av Länsstyrelsen i Stockholms läns beslut att 
förbjuda grundvattenbortledning utan tillstånd längs 
Värmdövägen i Nacka kommun 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att återkalla överklagan av Länsstyrelsen i Stockholms läns 
beslut den 11 mars 2024 (dnr 50101-2023), att förbjuda Nacka kommun och Nacka vatten 
och avfall AB att utan tillstånd enligt 11 kap. miljöbalken bortleda grundvatten längs 
Värmdövägen i Nacka kommun. 

2. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

Sammanfattning av ärendet 
Den 2 oktober 2023 lämnade Region Stockholm in ett klagomål hos länsstyrelsen angående 
avsänkta grundvattennivåer längs Värmdövägen i Nacka kommun. Nacka kommun har 
genom en totalentreprenad upphandlat Skanska för arbeten längs Värmdövägen. Skanska 
ansvarar därmed för hela entreprenaden och kommunen är byggherre. Länsstyrelsen 
beslutade den 11 mars 2024 att förbjuda Nacka kommun och Nacka vatten och avfall AB 
att utan tillstånd enligt 11 kap. miljöbalken bortleda grundvatten längs Värmdövägen i 
Nacka kommun. Eftersom eventuella skadeståndsanspråk, och ansvarsutkrävande i övrigt, i 
första hand kan komma att riktas mot kommunen i egenskap av byggherre och Nacka 
vatten och avfall AB, överklagades länsstyrelsens beslut för att få tid att utreda 
ansvarsfrågan. 

Skanska har sedan beslutet överklagades låtit utföra kompletterande geohydrologisk 
utredning. Med stöd av bland annat den geohydrologiska utredningen bedömer Skanska att 
möjligheterna att visa att det inte finns ett orsakssamband mellan länshållningen i 
entreprenaden och den påverkade grundvattennivån är mindre än vad som bedömdes 
initialt. Det kan därmed inte uteslutas att Skanskas arbeten påverkat grundvattennivåerna i 
aktuellt område. Skanska bedömer därför att en prövning i överinstans troligtvis inte 
kommer att leda till en förändring av ansvarsfrågan. Bedömningen är att Skanska bär 
ansvar för de verkningar som den bortledning av grundvatten som Skanska kan ha gjort sig 
skyldig till medför, innefattande ett ansvar för den risk för sättningar som uppstått och de 
eventuella skador som sådana sättningar skulle kunna medföra. Utifrån detta återkallas 
överklagan. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 3 maj 2024 

Bilaga 1 Länsstyrelsens beslut den 11 mars 2024 
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Bilaga 2 Ordförandebeslut den 2 april 2024 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
anläggningsenheten m.fl.– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

 

- - - - - 
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§  132 KFKS-2023-00440 

Utredning av möjligheten och de ekonomiska 
förutsättningarna för att göra kommunen till huvudman 
för begravningsverksamheten i Nacka kommun 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen i tjänsteskrivelsen daterad den 9 april 2024. 
Kommunstyrelsen konstaterar att det saknas nödvändiga förutsättningar för att göra 
kommunen till huvudman för begravningsverksamheten i Nacka kommun. Ärendet är 
därmed färdigbehandlat.  

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet – Utred möjligheten och de ekonomiska förutsättningarna för att göra 
kommunen till huvudman för begravningsverksamheten i Nacka kommun (C) (dnr KFKS-
2021-586) föreslogs att kommunstyrelsen skulle besluta att utreda möjligheten och de 
ekonomiska förutsättningarna för att göra kommunen till huvudman för 
begravningsverksamheten i Nacka kommun.  

Kommunstyrelsen beslutade att bifalla politikerinitiativet på kommunstyrelsens 
sammanträde den 7 mars 2022 och beslutade att ge stadsledningskontoret uppdraget att 
genomföra utredning och återkomma till kommunstyrelsen med en redovisning. Detta 
ärende är en redovisning av stadsledningskontorets utredning och bedömning av 
uppdraget.  

Grundförutsättningarna för att kommunen ska kunna ta över huvudmannaskapet för 
begravningsverksamheten i Nacka kommun är att kommunen är överens med berörda 
församlingar inom kommunen om att huvudmannaskapet ska flyttas över samt att 
församlingsgränserna följer kommungränserna.  

Samtliga församlingar har svarat kommunen, efter beslut i kyrkofullmäktige, att 
församlingarna ställer sig negativa till att kommunen tar över huvudmannaskapet för 
begravningsverksamheten i kommunen.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 9 april 2024 

Bilaga 1 – Politikerinitiativ – utred möjligheten och de ekonomiska förutsättningarna för att 
göra kommunen till huvudman för begravningsverksamheten i Nacka kommun 

Bilaga 2 – Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde den 7 mars 2022 

Bilaga 3 - Svar på förfrågan från Nacka församling 
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Bilaga 4 - Svar på förfrågan från Boo församling 

Bilaga 5 – Svar på förfrågan från Saltsjöbadens församling 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi tycker det är bra att Nacka inte går vidare med frågan om att göra kommunen till 
huvudman för begravningsverksamheten i Nacka kommun. Församlingarna var eniga i att 
man vill behålla huvudmannaskap över begravningsverksamheten i enlighet med gällande 
uppdrag från staten till Svenska kyrkan. Det måste vi såklart lyssna på.”   
 

- - - - - 
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§  133 KFKS-2024-00317 

Remiss - Trafikverkets åtgärdsprogram för 
omgivningsbuller 2024-2028 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 3 maj 2024  

2. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

Sammanfattning av ärendet 
Trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 2024-2028 har kommit på remiss till 
Nacka kommun den 29 februari. Åtgärdsprogrammet beskriver kartläggning och 
bulleråtgärder på en övergripande nivå för det statliga väg- och järnvägsnätet.  

Remissen behandlas i natur- och trafiknämnden den 23 april 2024 som kommer att besluta 
om att överlämna synpunkter på remissen till kommunstyrelsen. Därefter kommer juridik- 
och kanslistaben att skriva fram ett samlat förslag till yttrande som behandlas på 
kommunstyrelsens sammanträde den 6 maj 2024. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad 8 april 2024 

Bilaga 1. Remiss - Trafikverkets åtgärdsprogram enligt förordningen om omgivningsbuller 
2024–2028 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till juridik- och kanslistabens förslag till yttrande med 
följande tillägg: ”Nacka kommun anser också att Transportstyrelsen förutom det relativa 
dB-måttet även ska använda en absolut måttenhet, t ex watt/kvadratmeter. Detta för att 
den 10-logaritmiska decibelskalan är svår att förstå för icke-experter. T ex innebär en 
ökning från 60 till 70 decibel en faktisk ökning från 1.000.000 till 10.000.000 enheter, dvs 
9.000.000 medan en ökning från 10 till 20 decibel endast är en faktisk ökning från 10 till 
100 enheter, dvs 90 enheter.” 

Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till juridik- och 
kanslistabens förslag och avslag till tilläggsyrkandet från Mikael Carlsson (NL). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från juridik- och 
kanslistaben och förslaget om tillägg från Mikael Carlsson (NL).  



 
49 (61) 

 6 maj 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutat enligt 
förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan anser att det vore bra om Trafikverket förutom det relativa dB-måttet även 
kan använda en absolut måttenhet, t ex watt/kvadratmeter. Detta för att den 10-
logaritmiska decibelskalan är svår att förstå för icke-experter. T ex innebär en ökning från 
60 till 70 decibel en faktisk ökning från 1.000.000 till 10.000.000 enheter, dvs 9.000.000 
medan en ökning från 10 till 20 decibel endast är en faktisk ökning från 10 till 100 enheter, 
dvs 90 enheter. Vi tror att detta skulle vara väldigt bra ur ett pedagogiskt perspektiv och är 
ledsna att vi inte fick stöd för att lägga till detta i yttrandet.” 

- - - - - 
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§  134 KFKS-2024-00321 

Remiss - utkast till Lagrådsremiss Skärpta krav i sfi 
Yttrande till Utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga till 
tjänsteskrivelsen daterad den 15 april 2024.  

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått utkast till lagrådsremiss Skärpta krav i sfi på remiss. 
Lagrådsremissen innehåller förslag till ändringar i skollagen (2010:800) som innebär att 
kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare (sfi) stärks.  

I remissen ligger att regeringen vill ha synpunkter på förslagen i avsnitt 6.4 och 8 i utkastet 
till lagrådsremiss. Förslagen i avsnitt 6.4 innebär att rätten till kommunal vuxenutbildning i 
svenska för invandrare ska gälla i tre år med möjlighet till förlängning, om det finns 
särskilda skäl, med högst sex månader i taget. Den totala tiden för förlängning ska dock inte 
få överstiga tre år. Förslagen i avsnitt 8 innebär att för den som har tagits emot till sfi före 
ikraftträdandet ska rätten att delta i utbildningen gälla till och med 2027 med samma 
möjligheter till förlängning som för den som har tagits emot till sfi för första gången efter 
ikraftträdandet.  

Remissen har behandlats i nämnden för arbete och försörjning den 24 april 2024 som har 
beslutat att överlämna synpunkter på remissen till kommunstyrelsen. Nämnden för arbete 
och försörjning ställer sig positiva till de förslag i utkastet till lagrådsremiss som regeringen 
vill ha synpunkter på. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 25 april 2024 

1. Utdrag ur utkastet till lagrådsremiss - Sammanfattning och författningsförslag 

2. 2. Protokollsutdrag från nämnden för arbete och försörjnings sammanträde den 24 
april 2024  

3. 3. Synpunkter från nämnden för arbete och försörjning.  

4. 4. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson 
(NL) och Desha Svenneborg (MP) att kommunstyrelsen antar följande förslag till yttrande: 
”Kommunstyrelsen delar uppfattningen att dagens sfi inte fungerar tillfredsställande och att 



 
51 (61) 

 6 maj 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

genomströmningen är för låg. Det är riktigt att avbrotten är alldeles för många och att en 
del elever deltar i sfi i många år utan att fullfölja utbildningen. Dagens problem beror i 
mycket på att elevsammansättningen är varierande och att utbildningsbakgrunden hos 
eleverna är väldigt skiftande. Istället för lagrådsremissens förslag om en treårsgräns i sfi 
måste lösningen vara att kvaliteten på undervisningen ökar och att elevernas förutsättningar 
före och under studierna förbättras. Den höga andelen icke godkända betyg liksom 
avbrotten inom sfi bör åtgärdas med en bättre kartläggning av varje enskild elevs behov 
och med bättre stöd för att kunna fullfölja sfi.  

Vidare bör det ställas högre krav på anordnare som tillåts bedriva sfi. Förslaget om en så 
pass kort gräns som tre år slår hårdast mot den grupp av vuxna som har ingen eller mycket 
kort skolbakgrund. De kommer att få svårt att klara utbildningen på denna tid. Härtill 
kommer att elever gör avbrott i utbildningen exempelvis då de under en tid får en 
anställning eller med anledning av föräldraledighet. Sammantaget drabbar huvudförslaget i 
lagrådsremissen särskilt de elever som är svagast och behöver mest hjälp för att etablera sig 
i Sverige och då särskilt på arbetsmarknaden. Ett förslag som kommunstyrelsen dock 
tycker är bra är att den som har rätt till sfi ska ha rätt att delta i utbildningen även i en 
annan kommun än hemkommunen om det finns särskilda skäl. Sådana skäl kan vara om 
det är avgörande för elevens möjligheter att kombinera sfi med en insats som är viktigt för 
etableringen, exempelvis yrkesutbildning eller arbete.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från juridik- och 
kanslistaben och förslaget från Johanna Kvist (S). Ordföranden ställde förslagen mot 
varandra och fann att kommunstyrelsen bifallit förslaget från juridik- och kanslistaben.   

 

Reservationer 
Johanna Kvist (S), Andreas Andersson (S) och Henrik Unosson (S) reserverade sig 
mot beslutet till förmån för eget förslag.  
 
Tomas Ottosson (V) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan skulle gärna se stödsystem både före, under och efter tiden med SFI för dem 
med de sämsta förutsättningarna. SFI är särskilt svårt för de som kommer från länder där 
man inte ens använder det latinska alfabetet. Innan SFI skulle personer med kort eller ingen 
skolbakgrund behöva få förberedande utbildning. Under SFI-studierna är det självklart att 
få stöd, men efter svenskstudierna riskerar segregation orsaka att många inte kommer i 
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tillräcklig kontakt med svenska språket för att bibehålla eller till och med utveckla sina 
kunskaper. Någon form av bok- /studiecirkel eller språkcafé till exempel, skulle behövas i 
alla invandrartäta områden. I sammanhanget är det extra olyckligt att regeringen kraftigt 
minskar anslagen till studieförbunden som skulle kunna tillhandahålla sådana stödsystem. 
Dessa organisationer behövs mer än någonsin. Ur barnperspektivet är det avgörande att ha 
föräldrar som försöker att öka sina kunskaper för att kunna orientera sig och därmed stödja 
och vägleda barnen i samhället. Det blir också en form av modellinlärning.” 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Att minska på möjligheterna för SFI är kontraproduktivt, man skriver i synpunkter från 
nämnden för arbete och försörjning att genomströmningen av elever behöver öka och att 
det är för många avhopp från studierna. Det är problematiskt och bör lösas på bättre sätt 
än att begränsa SFI för de som behöver lära sig svenska. Inlärning kan ta lång tid och SFI 
är steg indelat varför det kan vara positivt för elever som börjar på basnivå att göra klar den 
nivån för att efter några års arbete kunna komma tillbaka och ta nästa steg i sin 
svenskautveckling. Inlärning är ytterst individuellt och bör alltid utgå från elevs 
förutsättningar och behov. Det kommer minska på avhopp och ge fler som klarar av sina 
studier på kortare tid än tre år. Förslagets tidsgräns på tre år är inte bra.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
”Miljöpartiet anser att det är av stor vikt att ha en generös inställning till människors 
möjlighet att lära sig svenska. Vi har alla olika förutsättningar att lära oss ett helt nytt språk 
vilket vi ser att det inte tagits hänsyn till i tillräcklig omfattning i remissen. Med dessa 
utgångspunkter ställer vi oss inte bakom det förslag till yttrande som lagts fram i nämnden 
utan instämde i stället i det alternativ svar till yttrande som Socialdemokraterna tagit fram.” 

 

- - - - - 
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§  135 KFKS-2024-00091 

Remiss - av SOU 2023:70 Ordning och reda - förstärkt 
och tillförlitlig byggkontroll 
Yttrande till Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga till 
tjänsteskrivelsen daterad den 15 april 2024.  

2. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 

Sammanfattning av ärendet 
Byggkontrollsutredningen har överlämnat betänkandet Ordning och reda – förstärkt och 
tillförlitlig byggkontroll till regeringen. Betänkandet är nu ute på remiss och Nacka 
kommun är remissinstans. Byggkontrollsutredningen föreslår förstärkta och tillförlitliga 
kontroller under byggprocessen och förvaltningsskedet. Utredningen har kommit fram till 
att de brister som uppstår under byggprocessen beror på nu rådande otydligheter i ansvars- 
och rollfördelning i plan- och byggregelverket och föreslår omformuleringar inom 
nuvarande lagstiftning i syfte att tydligare reglera vilka roller, ansvar samt förväntningar 
som finns på olika roller inom byggprocessen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 15 april 2024 

Bilaga 1. Remiss – SOU (2023:70) Ordning och reda – förstärkt och tillförlitlig 
byggkontroll. Sammanfattning och författningsförslag 

Bilaga 2. Synpunkter miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

Bilaga 3. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

 

- - - - - 
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§  136 KFKS-2024-00178 

Medborgarförslag kopplat till situationen i Palestina och 
Israel 
Inkom den 1 februari 2024 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslagen i medborgarförslaget då konflikten mellan Hamas och 
Israel utgör en utrikespolitisk angelägenhet som staten ansvarar för. Medborgarförslaget är 
därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
I medborgarförslaget föreslås att Nacka kommun tydligt tar ställning för omedelbart 
permanent eldupphör och ökad humanitär hjälp i Gaza, och för att rättsprocessen kring 
folkmord mot Israel i ICJ ( FN:s internationella domstol) samt processer kring andra 
krigsbrott i ICJ och ICC (FN:s internationella brottmålsdomstol) måste ske utan ett 
pågående krig och utföras av oberoende bedömare oavsett vem som är part i målen. Det 
föreslås även att Nacka kommun flaggar med en flagga med texten ‘eldupphör nu’ alt. 
‘ceasefire now’ utanför kommunhuset tills kriget är över. Utifrån utredningen av 
medborgarförslaget kan konstateras att en kommun inte ska ha hand om sådana uppgifter 
som annan offentlig aktör ska ha hand om. Denna princip, som regleras i 2 kap. 2 § 
kommunallagen, skapar en ram för vilka uppgifter en kommun får utföra. Försvars- och 
utrikespolitik utgör uppgifter som det enbart ankommer på staten att hantera och bedriva. 
Kommuner ska i stället arbeta på uppdrag av sina invånare och gentemot dessa rikta 
resurserna. Utifrån denna aspekt föreslås att medborgarförslaget avslås. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 15 april 2024 

1. Medborgarförslaget  

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade att kommunstyrelsen delvis bifaller medborgarförslaget genom 
att Nacka kommun tydligt tar ställning för omedelbart permanent eldupphör och ökad 
humanitär hjälp i Gaza. Samt att Nacka kommun flaggar med en flagga med texten 
‘eldupphör nu’ alt. ‘ceasefire now’ utanför kommunhuset tills vapenvila är uppnådd i Gaza 
och Israel. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Johanna Kvist (S) och Mats Gerdau 
(M) bifall till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott och förslaget från Tomas Ottosson (V). Ordföranden 
ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen bifallit förslaget från 
kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Protokollsanteckning 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Socialdemokraterna kräver omedelbar vapenvila, att mer nödhjälp släpps in i Gaza och att 
bosättarvåldet på Västbanken upphör. Socialdemokraterna har kraftfullt fördömt Hamas 
fruktansvärda terrordåd och fortsätter kräva att gisslan ovillkorligen friges. Israel har en rätt 
att försvara sig mot terrororganisationens brutala angrepp, men det måste göras inom 
ramen för internationell rätt så att civila liv skyddas. Det vi ser i Gaza är allt annat än skydd 
av civila liv.”  
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”I Gaza har situationen beskrivits som ”helvetet på jorden”. Sedan våldet trappades upp på 
nytt efter Hamas attack i oktober förra året har Israel dödat över 30 000 palestinier i Gaza 
och fler civila mördas. En stor majoritet av Gazas befolkning har drivits på flykt och 
befolkningen har snart ingenstans att fly längre. Människor i Gaza har inte tillgång till 
vatten, mat, elektricitet och mediciner. Hjälpsändningar hindras från att nå 
civilbefolkningen och barn dör av svält.  

Vänsterpartiet är väl insatta i kommunallagen och att en kommun inte ska ha hand om 
sådana uppgifter som annan offentlig aktör ska ha hand om. Därmed kan 
medborgarförslagets förslag om att ”Nacka kommun tydligt tar ställning för omedelbart 
permanent eldupphör och ökad humanitär hjälp i Gaza, och för att rättsprocessen kring 
folkmord mot Israel i ICJ samt processer kring andra krigsbrott i ICJ och ICC måste ske 
utan ett pågående krig och utföras av oberoende bedömare oavsett vem som är part i 
målen” ses som en försvars- och utrikespolitiks fråga.  

Medborgarförslaget föreslår också ”kommunen flaggar med en flagga med texten 
‘eldupphör nu’ alternativt ‘ceasefire now’ utanför kommunhuset tills kriget är över. Precis 
som tjänsteskrivelsen beskriver har kommunen vid tidigare tillfällen flaggat med andra 
flaggor. Nacka kommun har ingen policy eller riktlinjer kring hur kommunen ska flagga 
eller inte flagga. Vänsterpartiet menar då att man vid tidigare tillfällen då redan tagit 
ställning i frågor som utgör försvars- och utrikespolitik. Vänsterpartiet menar inte på att 
man vid dessa tillfällen inte borde ha flaggat utan mer på att detta argument inte duger för 
att avfärda medborgarförslaget. För att det ska ske enhetliga och opartiska bedömningar 
borde kommunen istället ta fram riktlinjer eller en policy. I dagsläget är det oklart för 
medborgare under vilka grunder som kommunen bedömer att man ska flagga/inte flagga. 
Det är också oklart vem som gör bedömningen och hur dessa beslut ska fattas. För att det 
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inte ska ske godtyckligt och avgöras genom några enskilda personer borde det finnas en 
enhetlig vägledning i hur bedömning görs och beslut fattas.  

Majoriteten av människorna som har dödats i Gaza är kvinnor och barn. Det pågår en 
process i Internationella domstolen mot Israel för folkmord. Att Nacka kommun flaggar 
med eldupphör nu ser inte Vänsterpartiet som att ta ställning i ett krig utan att ta ställning 
för att alla människor är lika värda och att deras grundläggande mänskliga rättigheter ska 
gälla speciellt då mycket pekar på att den humanitära rätten i Gaza är hotad.”  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
”Miljöpartiet kräver att mer görs för ett slut på det ofantliga lidandet i Gaza. Vi kräver 
permanent vapenvila och att gisslan och andra illegalt frihetsberövade personer som hålls 
av Hamas och Israel återförenas med sina familjer. Vi ser att både EU och regeringen 
behöver agera tydligare. Vi vill att EU pausar associeringsavtalet med Israel, inför 
sanktioner mot våldsamma israeliska bosättare och politiska ledare i Israel som uppviglar 
till våld samt enas om ett vapenembargo mot Israel. Vi vill också att regeringen och EU 
kräver att Israel ger obegränsad tillgång till Gaza för humanitära insatser och omedelbart 
slutar beskjuta humanitära konvojer samt att Sverige inför importrestriktioner för 
produkter från ockuperade områden. Misstänkta krigsbrott måste utredas och vi vill att 
Sverige ansluter sig till Sydafrikas anmälan till internationella domstolen samt stoppar allt 
militärt samarbete med Israel och att Sveriges försvarsattaché vid ambassaden i Tel Aviv 
kallas hem. Vi vill också stärka det svenska humanitära biståndet till Palestina för att möta 
de enorma behov konflikten skapat och att Sverige verkar för att få till stånd en hållbar 
fredsprocess som leder till en rättvis tvåstatslösning. Allt det här är sådant vi driver politiskt 
på nationell nivå i riksdagen, men inte har möjlighet att driva i Nacka eftersom det är just 
Sverige som land och på utrikespolitisk och EU-nivå som behöver agera.” 

 

- - - - - 
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§  137 KFKS-2024-00215 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
22 april 2024 
 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Planera för ytor för lek och idrott som 

väcktes vid kommunfullmäktige den 22 april 2024 till natur- och trafiknämnden, 
fritidsnämnden och kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott. 

2. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Utred när motioner får hänskjutas till 
budgetfullmäktige som väcktes vid kommunfullmäktige den 22 april 2024 till val- 
och demokratinämnden, kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens arbetsutskott. 

3. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Kulturskydda Saltsjöbanans historiska 
stationshus och bangårdar som väcktes vid kommunfullmäktige den 22 april 2024 
till kulturnämnden, miljö- och stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen, via 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

4. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Reglering av Nackas bosökstöd som 
väcktes vid kommunfullmäktige den 22 april 2024 till nämnden för arbete och 
försörjning, socialnämnden och kommunstyrelsen, via kommunstyrelsens 
arbetsutskott. 

5. Kommunstyrelsen remitterar Motion – Provta Sandakällan som väcktes vid 
kommunfullmäktige den 22 april 2024 till natur- och trafiknämnden, miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden, beredningen för beredskapsfrågor och kommunstyrelsen, 
via kommunstyrelsens miljöutskott. 

6. Kommunstyrelsen beslutar även att Motion - Förnya Sicklaöns torg för att främja 
gemenskap, stötta småföretagare och möta klimatförändringar (NL), som den 18 
december 2023 § 392 beslutades att vara budgetpåverkande ej ska vara det.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har ansvaret att besluta om remittering av motioner som anmälts i 
kommunfullmäktige och där överlämnats till kommunstyrelsen för beredning. Vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 22 april väcktes fem motioner. I detta ärende 
presenteras förslag på remittering av dessa motioner. I enlighet med arbetsordningen för 
kommunfullmäktige bör just budgetpåverkande motioner behandlas i samband med beslut 
om mål och budget eller behandling av tertialbokslut (§ 30 punkt 5). Detta ska i sin tur 
beslutas av kommunstyrelsen i samband med beslut om beredning av motion. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 26 april 2024 
Bilaga 1 Motion - Planera för ytor för lek och idrott 
Bilaga 2 Motion - Utred när motioner får hänskjutas till budgetfullmäktige 
Bilaga 3 Motion - Kulturskydda Saltsjöbanans historiska stationshus och bangårdar 
Bilaga 4 Motion - Reglering av Nackas bosökstöd 
Bilaga 5 Motion - Provta Sandakällan 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkande på ett tillägg om att motionen ”Utred när motioner får 
hänskjutas till budgetfullmäktige” även remitteras till val- och demokratinämnden. 

Tomas Ottosson (V) yrkade på ett tillägg om att motionen ”Reglering av Nackas 
bosökstöd” även remitteras till Socialnämnden. 

Desha Svenneborg (MP) yrkande på ett tillägg om att motionen ”Provta Sandakällan” även 
remitteras till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och beredningen för beredskapsfrågor.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns fyra förslag till beslut – det utsända förslaget från 
juridik- och kanslistaben samt tilläggsyrkandena från Mikael Carlsson (NL), Tomas 
Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP). Ordföranden ställde först det utsända förslaget 
mot avslag och fann att kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla förslaget. Därefter ställde 
ordföranden tilläggsyrkandena i tur och ordning mot avslag och fann att kommunstyrelsen 
beslutat att bifalla dem. Ordföranden konstaterade slutligen att kommunstyrelsen beslutat 
enligt förslaget från juridik- och kanslistaben med tilläggsförslagen från Mikael Carlsson 
(NL), Tomas Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP). 

 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”När det gäller motionen ”Utred när motioner får hänskjutas till budgetfullmäktige” så 
ingår det i nämndens uppdrag att stödja demokratin i kommunen, inklusive de interna 
demokratiska processerna i stadshuset. Därför är det rimligt att inhämta nämnden utlåtande 
i frågan. Nackalistan är positiva till att vår Motion om Nackas torg nu inte bedöms 
budgetpåverkande utan kan behandlas så fort som möjligt av kommunfullmäktige.” 
 

- - - - - 



 
59 (61) 

 6 maj 2024 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  138  

Övriga frågor 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutade att överlämna politikerinitiativet ”Analysera 

konsekvenser av nya befolkningsprognosen” från Mats Gerdau (M), Johan Krogh 
(C), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Karin Teljstedt (KD) till 
stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 

2. Kommunstyrelsen beslutade att överlämna politikerinitiativet ”Utred möjligheten 
att skapa vägförbindelse mellan Värmdövägen och Planiavägen genom att höja 
marken kring Saltsjöbanan” från Karin Teljstedt (KD) till stadsledningskontoret för 
utredning och förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Politikerinitiativ - Analysera konsekvenser av nya befolkningsprognosen (M), (C), (L), (KD) 
DNR KFKS-2024-00578  

Politikerinitiativ från Alliansen 

Nacka fortsätter att växa, men i lugnare takt. Det visar den senaste befolkningsprognosen 
som kommunstyrelsen fick information om på förra sammanträdet.  

Nu har Nacka ungefär 111 000 invånare och den aktuella prognosen pekar på att vi 
kommer att vara 120 000 invånare år 2030. Höstens prognos pekade på drygt 127 000 
invånare 2030. Även till 2040 har prognosen sänkts från knappt 150 000 invånare till 134 
000. Den innebär en tydlig nedskrivning av invånarantalet jämfört med tidigare prognos.  

Denna förändrade befolkningsprognos påverkar kommunen på flera sätt. Det lugnare 
bostadsbyggandet ger oss möjlighet att komma ikapp i stadsutvecklingen och få ordning på 
trafiken men innebär också andra ekonomiska förutsättningar. Skatteintäkterna blir inte så 
höga som tidigare antagits. 7 000 invånare färre invånare 2030 jämfört med tidigare 
prognos innebär lägre skatteintäkter med 450 miljoner kronor.  

Vi vill nu se en analys av konsekvenserna av den nya befolkningsprognosen. Vi behöver 
anpassa oss till delvis nya förutsättningar. Färre barn påverkar behovet av skolor och 
förskolor och annan offentlig service. Om barnantalet sjunker, vilket prognosen indikerar, 
vad innebär det för skolorganisationen? Behöver några ny- eller ombyggnadsprojekt skjutas 
framåt? Det gäller också möjligheten att klara en stadsutvecklingsekonomi i balans. 
Behöver några stadsutvecklingsprojekt pausas, i så fall vilka? Hur påverkar nedgången på 
byggmarknaden förutsättningarna att klara tunnelbaneavtalet?  

Vi föreslår att stadsledningskontoret får i uppdrag att till ramärendet i juni redovisa en 
analys av den nya befolkningsprognosen och komma med förslag på hur det ska hanteras. 
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Politikerinitiativ - Utred möjligheten att skapa vägförbindelse mellan Värmdövägen och 
Planiavägen genom att höja marken kring Saltsjöbanan (KD) DNR KFKS-2024-00580  

Politikerinitiativ från Kristdemokraterna 

I samband med beslutet att undersöka möjligheten att höja Saltsjöbanan för att skapa en 
vägförbindelse mellan Värmdövägen och Planiavägen avfärdades, utan närmare utredning, 
de alternativa förslag som då också fanns, de som kallades +11 och +17. 

När nu planerna på att höja Saltsjöbanan skrinläggs av ekonomiska skäl, finns det anledning 
att närmare utreda om de alternativa avfärdade förslagen skulle kunna genomföras med 
bättre ekonomi. 

Det handlar om att höja marken norr om Saltsjöbanan, där Alphyddevägen möter 
Värmdövägen, en yta närmare 25.000 kvm. Merparten av den ytan är kommunal mark. Det 
ger en uthyrbar yta under mark på närmare 20.000 kvm som kan användas till verkstäder, 
lager, parkering, infartsparkering i bästa tänkbara läge etc. 

Cirka 20 % av denna upphöjda mark blir inte upphöjd markyta, eftersom det planeras 
byggnader där; bostäder, kontor och andra verksamheter. Här är det en fördel att det 
ganska stora antal bostäder som planeras här, slipper spränga ut parkeringsytor under 
nuvarande mark, parkering kan anläggas på nuvarande mark, som då blir under mark. 

Söder om Saltsjöbanan behöver en yta om cirka 5.000–10.000 kvm höjas upp. Den yta som 
uppstår under mark blir ungefär lika stor, men kan till stor del få två plan. Av dessa ytor är 
endast en mindre del kommunal mark. 

De upphöjda ytorna norr och söder om Saltsjöbanan förbinds med en cirka 50 m bred 
bro/viadukt över Saltsjöbanan, precis över Nacka station. 

Backen ner från den upphöjda nivån till Planiavägens nuvarande nivå, behöver antagligen 
gå i en sväng österut för att förlängas så att den inte blir alltför brant. Den blir då en del av 
lokalgatorna mellan de tänkta husen runt Sjötorpsvägen. 

En fördel som denna konstruktion kan ge är att samla upp dagvatten från Alphyddan, 
Svindersberg, delar av Finntorp och Sicklaområdet. Detta dagvatten skulle kunna ledas till 
fördröjningsdammar och reningsanläggningar i mellanrummet mellan den gamla och den 
nya nivån. 

Vi föreslår därför: 

• att även förslaget om upphöjning av marken runt Saltsjöbanan blir ett av de förslag till att 
förbättra sambandet mellan Värmdövägen och Planiaområdet som utreds när det inte 
längre blir någon upphöjning av Saltsjöbanan. I uppdraget ligger även att bedöma 
markupphöjningens ekonomiska fördelar. 
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Utdragsbestyrkande 

 

Övrig fråga 

Desha Svenneborg (MP) ställer en övrig fråga om hur pågående politikerinitiativ ligger i 
processen. Kanslichef Christopher Arontaus svarar att han kan återkomma med 
information om det. 

 

- - - - - 
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